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Teknisk Udvalgs møde den 7. oktober 2015
Mødelokale J 3, Jægerspris kl. 08.15

Referat

170 Godkendelse af dagsorden
Beslutning 
Godkendt.

171 Meddelelser
Sagsfremstilling
Lokalplanforslag Jyllinge Nordmark, supplerende høring
Roskilde Kommune ønsker at foretage ændringer til lokalplanforslag for Jyllinge Nordmark, materialet er sendt i 
supplerende høring.
Roskilde Kommune ønsker at ændre på den mulige placering af højvandslukke samt placering af østdige langs 
åen, i forhold til lokalplanforslaget der har været sendt i høring.
Bilag til ændringsforslag for placering af højvandslukke og bilag for placering af østdige er vedlagt. 

Kommunikation på affaldsområdet
I 2014 og 2015 har affaldskontoret arbejdet med at implementere digitaliseringsstrategiens bølge 3 og 
indsatsområdet "kommunikation til og dialog med den digitale bruger” i kommunens affaldsplan. I den 
forbindelse er der blevet implementeret en række nye kommunikationskanaler i form af en dedikeret affalds- 
app, en sms-tjeneste samt nye selvbetjeningsløsninger.
I overensstemmelse med kommunens kommunikationsstrategi i øvrigt udfases den årlige husstandsomdelte 
affaldsguide med information om kommunens affaldsordninger fra og med 2016. Alle informationer der hidtil er 
blevet formidlet i affaldsguiden er let tilgængelige på undersiderne om affald på kommunens hjemmeside.
Der vil fortsat blive benyttet kommunikation gennem fysiske medier i forbindelse med målrettede kampagner. 
Eksempelvis i forbindelse med en kampagne omkring sortering af madaffald som vil løbe i første kvartal 2016. 
De samlede omkostninger til kommunikation på affaldsområdet fastholdes på det nuværende niveau. 
Udfasningen af den husstandsomdelte affaldsguide er således ikke udtryk for en besparelse men en 
omprioritering af midlerne til de mest effektive kommunikationskanaler.
I tabel vedlagt som bilag til punktet er angivet hvilke kommunikationskanaler der forventes benyttet på 
affaldsområdet. Med rødt er angivet den kommunikation der falder bort ved udfasning af den årlige 
husstandsomdelte affaldsguide. Med grønt er markeret de tiltag der er kommet til i løbet af 2015.

Beslutning
Borgermøde i Kyndby omkring udvinding og trafik som følge af samme og busbestilling vedr. Venslev-ruten 
blev drøftet.

• Bilag, supplerende høring vedr, østdiqe, fra Roskilde Kommune
• Bilag, supplerende høring vedr, høivandslukke, fra Roskilde Kommune
• Bilag til orientering kommunikation på affaldsområdet

172 Miliøautomaten - indsamlingsordning for småt elektronik, lyskilder og batterier 
Lovgrundlag
Bekendtgørelse om affald § 37 om etablering af indsamlingsordning for farligt affald.
Frederikssund Kommunes Affaldsplan. Initiativ nr. 13 om bedre indsamlingsordninger for farligt affald.

Sagsfremstilling
Siden 30. september 2014 har der i SuperBrugsen Slangerup været opstillet en Miljøautomat til aflevering af 
småt elektronik, lyskilder og batterier.

Det første halve år var en testperiode, hvor det indsamlede affald blev vejet og vurderet med henblik på 
udarbejdelse af et vurderings- og beslutningsgrundlag til Teknisk Udvalg om hvorvidt Miljøautomaten fremover 
skal indgå i kommunens affaldsordninger.

Forsøget med Miljøautomaten blev udført i samarbejdet med SuperBrugsen i Slangerup, der stillede lokale til 
rådighed, Rubæk A/S som stillede Miljøautomaten til rådighed , l/S Vestforbrænding som har udarbejdet 
projektbeskrivelsen, gennemført brugerinterviews og evaluering af forsøget. Frederikssund Kommune har stået 
for selve projektet.

FRED ER IKSSUN D
KOM M UNE
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Evalueringen er nu færdig og vedlægges sagen som bilag.

Resultaterne i perioden med Miljø auto maten har været over forventning:

- Miljøautomaten i Slangerup har indsamlet mere end dobbelt så meget som tilsvarende ordning i Sverige.
- Det afleverede affald har en meget lille grad af fejlsortering.
- Interview med borgere har vist at Miljøautomaten er nem at forstå og let at bruge.
- Driften af Miljøautomaten har været stabil og uden hændelser i form af spild, ulykker eller klager.
- Medarbejderne der servicerer Miljøautomaten melder at driften er ukompliceret.

Konklusionen er, at Miljøautomaten er særdeles velegnet til indsamling af småt elektronik, lyskilder og batterier 
på en placering som svarer til SuperBrugsen i Slangerup.

Forvaltningen har på den baggrund udarbejdet et notat som vedlægges sagen, hvor der er regnet på opstilling 
af yderligere 8 Miljøautomater i kommunen.

Etablering og drift af ordningen er beregnet til:

Etablering af ordningen - indkøb og opstilling, information og materialer 480.000 kr.
Drift af ordningen pr. år 145.000 kr.

Hvis ordningen gøres til en permanent affaldsordning i kommunen, skal den efterfølgende optages i 
Affaldsregulativet, som for sin del skal godkendes af Byrådet.

Økonomi
Omkostninger til etablering af ordningen kan afholdes inden fordet nuværende budget ved nedbringelse af 
ordningens mellemværende. Driften af ordningen kan optages på driftsbudgettet fra 2017.

Indstilling
Fagchefen for Ejendomsstaben og Affaldskontoret indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Miljøautomaten godkendes som ny indsamlingsordning for småt elektronik, lyskilder og batterier.
2. Der bevilges 480.000 kr. til etablering af op til yderligere 8 indsamlingssteder.
3. Der bevilges 145.000 kr. pr. år til den efterfølgende drift af ordningen.

Beslutning
Tiltrådt.

• Slutrapport Miliøautomaten forsøg (2)
• Notat om Miliøautomaten sept 2015

173 Drøftelse af Trafikplanen - Veiklasser. fremkommelig hed og trafiksikkerhed 
Lovgrundlag
Vejloven

Sagsfremstilling
I forbindelse med udbygning af Vinge, Fjordforbindelsen og Frederikssund Motorvejen udarbejdes en ny 
Trafikplan. Trafikplanen bringes nu i høring ved politikere, borgere og øvrige interessentgrupper.

I den videre proces frem til endelig godkendelse er en høringsfase på 4 uger uge 42 til 45 samt et borgermøde, 
som er planlagt til den 26. oktober, hvor borgernes kommentarer indarbejdes i planen.
Planen definerer den fremtidige udformning af sti- og vejnettet og fokuserer på at sikre både tryghed og 
fremkommelighed for trafikanterne i kommunen.
Planen angiver rammer for, hvilke tiltag vi benytter i arbejdet for at nå vores mål. Nye anlæg og vejprojekter 
behandles i Trafikhandlingsplanen, som indstilles forTeknisk Udvalg den 2. december 2015.

Link til trafikplanen:

http://www.andreplaner.frederikssund.dk

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling

http://www.andreplaner.frederikssund.dk
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Fagchefen for Trafik og Ejendomme indstiller til Teknisk Udvalg, a t : 
1. Forslaget sendes i høring.

Historik
Den nye Trafikplan afløser således:

Trafikpolitik 2008 og Trafiksikkerhedsplan 2010. Dog vurderes de skitserede projekter fra disse i forhold til den 
nye Trafikhandlingsplan.

Beslutning
Forslaget sendes i høring mandag den 12. oktober med følgende ændring: Der indskrives et delmål om 
begrænsning af C02 emissionen.
Indledningen forholder sig til alle relevante politikker og afgrænser planen.

174 Dispensation til rækkehuse 
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Druedalsvejens Ejendomsinvest ejendoms A/S, ejer af ejendommen Druedalsvej 15, 3630 Jægerspris, ansøger 
om dispensation fra lokalplan 64 for Over Dråby for at kunne opføre et rækkehus med 3 boliger på Druedalsvej 
15.

Der søges om et samlet boligareal på i alt 338 m2 fordelt på 3 boliger på en 1265 m2 stor grund, hvilket 
medfører en bebyggelsesprocent på 26,7 %. Desuden søges om 3 udhuse med et samlet areal på 18 m2 
placeret 2,8 m fra vejskel.

Ejendommen er omfattet af lokalplan 64 for Over Dråby, og det ansøgte kræver 
dispensation fra følgende bestemmelser i planen:
- Efter § 3.2 må kun opføres fritliggende parcelhuse,
- Efter § 5.3 skal byggeri holdes i en afstand af 6 m fra vejskel
- Efter § 6.2 må bebyggelsesprocenten ikke overstige 25 %. (Andet 
sted i lokalplanområdet på Druekrogen er tilladt rækkehuse med en 
bebyggelsesprocent på højst 35 %),
- Efter § 7.2 skal ny bebyggelse i proportioner og materialer tilpasses helheden i området.

Der er blevet foretaget naboorientering af de ejendomme, som efter vurdering kunne have interesse i det 
ansøgte. Derudover blev der sendt naboorientering til grundejerforeningen på Langager. Beboerne på 
Langager er ikke blevet naboorienteret, da Langager ligger på den anden side den ca. 8 meter bredde 
Druedalsvej, er omfattet af en anden lokalplan og desuden er facadeløs mod Druedalsvej med vejadgang fra 
Langager. Dog er der modtaget en indsigelse fra Langager 8, som mener at der maks. bør opføres et 
dobbelthus med to boliger.

Vejmyndigheden har ikke bemærkninger imod af overkørsel på Druedalsvej 15 ændres fra at betjene 1 bolig til 
3 boliger.

Det er byggesagsteamets opfattelse at et rækkehus med 3 boliger ikke vil medføre væsentlige gener for naboer 
i området, fordi boligerne er i et plan med en beskeden bebyggelsesprocent på kun 26,7 % og de vil komme til 
at ligge i udkanten af parcelhusområdet med åbne marker til den ene side. Formålet med lokalplan 64, som 
blev vedtaget i år 2000, var blandt andet at muliggøre, at der kunne opføres 10 rækkehuse på Druekrogen. 
Druekrogen er også omfattet af lokalplan 64 og ligger i samme delområde med samme lokalplanbestemmelser, 
men i forbindelse med vedtagelsen af lokalplanen blev det specielt for Druekrogen gjort muligt, at der kunne 
opføres tæt-lav boligbyggeri.
De ansøgte udhuse bør ikke tillades fortæt på vej. De kan placeres andet sted på ejendommen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der meddeles dispensation til, at der kan opføres 3 rækkehuse på ejendommen
2. Der gives afslag på, at udhuse kan opføres tættere end 6 m på vejskel

Beslutning
Tiltrådt.
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• Dispensationsansøgning - pdf
• Luftfoto - pdf
• Tegninger - pdf
• Indsigelse fra Langager 8 - pdf 

175 Dispensation fra byggefelt til altaner
Lovgrundlag
Planlov

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har modtaget ansøgning om dispensation fra byggefelt til altaner på Falkenborgvej 1.

På Falkenborgvej 1 blev der den 1. juli 2015 udstedt byggetilladelse til ny 6-etagers boligblok. Oprindeligt var 
der ansøgt om at opføre bygningen med franske altaner. Efter lokalplanen for området blev vedtaget, 
fremsendte ansøger et revideret projekt, hvor der er tale om almindelige altaner med en dybde på 1,5 m. De 
almindelige altanerne medfører at byggefeltet overskrides med ca. 1 m. Cirka halvdelen af lejlighederne ønskes 
udført med almindelige altaner og de resterende med franske altaner.

Byggetilladelsen blev udstedet med vilkår om, at de ikke kunne opføre de ansøgte altaner da de ikke havde 
ansøgt om dispensation.

Den 18. august 2015 blev der ansøgt om dispensation til de almindelige altaner. Det ansøgte kræver 
dispensation fra lokalplan 047, §8.2: "Øvrig bebyggelse skal opføres indenfor de på kortbilag 2 viste 
byggefelter”.

Der har været foretaget naboorientering og der er ikke modtaget nogen bemærkninger til det ansøgte.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at: 

1. Der meddeles dispensation til opsætning af altaner.

Beslutning
Tiltrådt.

• Bilag - ansøgning + tegninger
• Veil. luftfoto
• Veil. luftfoto 1:1500

176 Indstilling til fredningsnævn -Slaqslundevei 15. 3550 Slangerup 

Lovgrundlag
Indstilling til Fredningsnævnet og landzonetilladelse efter planloven § 35 

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har modtaget en ansøgning om byggeri på adressen Slagslundevej 15, 3550 
Slangerup. Der søges om at rive alle bygninger på ejendommen ned og opføre nyt stuehus og maskinhal. I 
forbindelse med byggeriet skal der foretages noget terrænregulering. Området er fredet. Byggeri og 
terrænændringer kræver derfor en dispensation fra fredningen. Sagen er derfor sendt til Fredningsnævnet som 
en ansøgning om dispensation. I den forbindelse skal Frederikssund Kommune sende en udtalelse til 
Fredningsnævnet hvor vi tilkendegiver om vi vil anbefale en dispensation eller ej.

Hvis Fredningsnævnet giveren dispensation vil projektet efterfølgende kræve en landzonetilladelse og 
byggetilladelse fra Frederikssund Kommune.

Beskrivelse af nuværende byggeri
Boligareal på ca. 347 m2 + 90 m2 kælder 
Driftsbygninger ca. 915 m2 
Samlet bygningsareal på ejendommen 1352 m2 
Byggeriet fremstår i hvidt murværk og grønne metalplader.
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Beskrivelse af projekt - stuehus
Der søges om et stuehus på 347 m2 bolig + 170 m2 kælder. Stuehuset opføres som kubistisk byggeri i 4 etager. 
Det nye stuehus placeres ca. der hvor de nuværende driftsbygninger er placeret. Højden på stuehuset er på 9 
m over niveauplan.
• Nederste etage er delvist gravet ind i bakken. Den del der er gravet ind i bakken indeholder 170 m2 kælder. 
Den fritliggende del af etagen indeholder 83 m2 bolig.
• 2. og 3. etage indeholder boligareal på 161 + 103 = 264m2, og terrasser på 130 m2
• 4. etage indeholder en tagterrasse på 34 m2.
Byggeriet ønskes opført i mørke mursten og mørkt træ.

Beskrivelse af projekt -  maskinhal
Der søges om en maskinhal på ca. 200 m2. Maskinhallen placeres ca. der hvor den nuværende bolig er opført. 

Formål med fredningen
Det er en landskabsfredning hvis primære formål er at beskytte landskabet.
Fredningen forbyder byggeri som ikke er nødvendigt for eksisterende landbrug. Opstilling af skure, boder, 
master mm må ikke finde sted. Arealerne må ikke benyttes til camping, bilophugning, motorbaner eller 
henkastning af affald. Der må ikke plantes træer og buske uden for eksisterende skove og haver. Der må ikke 
terrænreguleres.

Nabohøring
Der er ikke foretaget en officiel nabohøring. Ansøger har fremlagt projektet for naboerne og naboerne har 
efterfølgende tilkendegivet at de støtter byggeplanerne.

Praksis
Frederikssund Kommune har til dato været restriktiv i sin praksis i forhold til højden på byggeri i landzone på 
højest 1,5 etage og 8,5 m i højden. En tilladelse til 4 etager og ca. 9 m i højden fra niveauplan lagt af ansøger 
(totalhøjde ca. 11 m), vil være en væsentlig overskridelse af kommuneplanen vil medvirke til en ændring af 
praksis.

Argumenter for en dispensation
• Der rives flere m2 byggeri ned end der bygges nyt - dette medvirker til at mindske påvirkningen af landskabet.
• Byggeriet holdes ved områder der tidligere har været bebygget.
• Der terrænreguleres så terrænet bliver mere naturligt end de nuværende terrasser.

Argumenter for et afslag
• Der bygges i 4 etager (inkl. tagterrasse) - kommuneplanen for området siger højest 11/4 etage.
• Det nye stuehus bliver ca. 1 m højere end eksisterende driftsbygning - byggeriet bliver derfor lidt mere synligt i 
terrænet.
• Det nye stuehus er i et kubistisk design og har derfor mere volumen i højden end den nuværende 
driftsbygning med sadeltag - byggeriet bliver derfor lidt mere synligt i terrænet.
• Vil medføre en ændret praksis i landzoneadministrationen i forhold til planloven
• Vil medføre en ændret praksis for dispensationer fra bygningsreglementets højde og etage bestemmelser.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Frederikssund Kommune anbefaler over for Fredningsnævnet at der bør gives dispensation. 
Anbefalingen begrundes med, at det ønskede byggeri ikke er væsentligt større og højere end det 
eksisterende.

Beslutning
For indstillingen stemte: Tina Tving Stauning (A), Jesper Wittenburg (A), Jens Ross Andersen (V), Kristian 
Moberg (V), Jørgen Bech (V) og Ole Søbæk (C).
Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (0) med henvisning til bygningens fremtoning.

Indstillingen godkendt.

• Dokumenter til udvalget
177 Ombygning af erhvervsbygning til seks boliger

Lovgrundlag
Planloven
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Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune modtog den 9. september 2015 en ansøgning om tilladelse til at ombygge en 
erhvervs bygning til en boligbygning med 6 boliger i 11/4 etage.

Ejendommen er omfattet af Lokalplan nr. 015, som i § 8, stk. 6, placerer ejendommen i delområde B. Bilag 2 i 
lokalplanen viser de fastsatte byggefelter.

Lokalplan nr. 015:
§ 8, stk. 7, 8 og 9, beskriver bygnings placering i byggefelterne.
§ 10, stk. 13, 14, 15, og 16 beskriver bygningernes udseende, og i stk. 15, fastsættes at taget skal udføres 
fladt, buet eller med ensidig taghældning på max. 20 grader.

Bygningen er opført i 1986 som en etplans erhvervsbygning, indrettet med kontorer og produktion, med en 
uudnyttet 1. sal. Den uudnyttede 1. sal er efterfølgende uden tilladelse blevet indrettet til kursuslokaler og 
mødelokaler.

Bygningen ligger hovedsageligt uden for de fastsatte byggefelter og er udført med 35 graders saddeltag. Der 
ansøges om at etablere en langsgående kvist på begge sider af tagfladen med tilhørende altaner/balkoner.

Der søges om dispensation fra bestemmelserne om bygningens placering og fra bygningens udseende, 
således at bygningens tagetage kan ombygges til beboelse.

Forvaltningens bemærkninger
Der har været en anden sag under samme lokalplan, Lærkevej 2, 3600 Frederikssund, hvor der blev givet 
afslag til ombygning af en erhvervsbygning til bolig. Afgørelsen blev anket til Natur- og Miljø kl age nævn et, som 
ophævede afgørelsen og skrev at en anvendelse til bolig er umiddelbart tilladt efter lokalplanen. Der skal dog 
søges og opnås byggetilladelse til ombygningen i henhold til byggeloven.

Den aktuelle sag er umiddelbart sammenlignelig med ovennævnte, dog skal det nævnes, at ejeren uden 
tilladelse har indrettet og udlejet den uudnyttede tag-etage.

I forbindelse med den nye byggesag skal 1. salen lovliggøres fra uudnyttet tagrum til anvendelige 
kvadratmeter. Ejeren skal fremsende et detaljeret projekt, så der kan gennemføres en lovliggørende 
sagsbehandling.

Der skal foretages naboorientering inden der træffes endelig afgørelse i sagen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, a t :

1. Der gives nødvendige dispensationer fra bestemmelserne i Lokalplan nr. 015, til bygningens placering 
uden for byggefelterne

2. Der gives dispensation til at beholde bygningens tag som saddeltag med 35 graders taghældning

Beslutning
For indstillingen stemte: Tina Tving Stauning (A), Jens Ross Andersen (V), Kristian Moberg (V), Jørgen Bech 
(V) og Ole Søbæk (C).
Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (0) og Jesper Wittenburg (A) idet det ansøgte er i strid med lokalplanens 
intention.

Indstillingen godkendt.

• Ansøgning + skitser - pdf
178 Ændret udledning til Berntzens kanal og Roskilde Fjord 

Lovgrundlag
Miljøbeskyttelseslovens § 28 og § 30, Lovbekendtgørelse nr. 879 afen 26.6.2010.

Sagsfremstilling
Baggrund
På Kalvøvej 9-11 har Frederikssund Forsyning i 2010/2011 etableret et regnvandsbassin, som har til formål at 
rense og forsinke vand fra Kalvøvej 9-11 (boldbanerne) samt vand fra selve Kalvøvejen, før det udledes til 
Berntsens Kanal og Roskilde Fjord. Efter etablering af bassinet har det vist sig, at der udfældes en stor
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mængde okker i bassinet. Udover okker indeholder vandet også andre miljøfremmede stoffer. Bassinet er ikke 
indrettet til at håndtere okker, og erfaringen har vist at bassinet heller ikke renser tilstrækkeligt for de 
miljøfremmede stoffer, hvilket medfører at der udledes forurenet vand til kanalen og fjorden.
Roskilde Fjord er Natura 2000 område hvilket betyder, at fjorden er omfattet af en særlig beskyttelse og at 
denne udledning af forurenende stoffer derfor ikke må fortsætte. Derudover har Frederikssund Kommune 
modtaget flere klager over at der udledes forurenet vand til kanalen, og Naturstyrelsen har oplyst at de 
overvejer at varsle et påbud om at udledningen ikke må fortsætte.
Anbefaling
På baggrund af vedlagte notat anbefaler Frederikssund Forsyning og administrationen en løsning, hvor 
ledningerne omlægges sådan at det forurenede vand ledes på spildevandsledning i stedet for til 
regnvandsledning. Frederikssund Forsyning har frem til 2010/2011 modtaget vandet på spildevandsledningen. 
Frederikssund Forsyning har oplyst at det ikke stofmæssigt vil udgøre et problem for Frederikssund 
renseanlæg at gå tilbage til denne løsning.
Derudover bør mulighederne for at frakoble tagvandet fra hallerne undersøges, da tagvand normalt ikke 
indeholder en forurening der berettiger at vandet ledes til spildevandsledningen.
Økonomi
Årligt vandafledningsbidrag
Frederikssund Forsyning har oplyst, at Frederikssund Kommune skal betale vandafledningsbidrag for det vand 
som afledes fra arealerne. Vandet kan betragtes som afværgevand. Det betyder at Frederikssund Kommune 
kan få reduceret vandafledningsbidraget forventeligt ned til 30 procent. Dette er dog endnu ikke godkendt af 
Frederikssund Forsynings bestyrelse. Frederikssund Forsynings bestyrelse holder møde herom den 
26.10.2015.
Frederikssund Forsyning kender ikke det eksakte antal m3 vand der udledes, da der ikke er måler på 
afledningen. Frederikssund Forsyning har estimeret at udledningen vil medføre en årlig udgift på ca. 1.3 million 
kr. i vandafledningsbidrag. Dette kan først endelig opgøres, når der er etableret måler på udledningen. 
Beregningsgrundlaget fremgår af Forsyningens notat, som er vedlagt.
Tilslutningsbidrag
Frederikssund Forsyning har oplyst at der ikke vil blive opkrævet tilslutningsbidrag 
130 meter ny ledning
Frederikssund Forsyning har oplyst, at der skal graves ca. 130 meter ledning for at det forurenede vand kan 
ledes til spildevandsledning. De har skønnet at denne udgift vil være på ca. 1000 kr. pr meter ledning, det vil 
sige ca. 130.000 kroner. Da ledningen lægges på kommunalt areal er det Frederikssund Kommune der skal 
betale den udgift. Se cirka placering i bilag.
Drift og vedligehold af bassin
Når det forurenede vand tilsluttes spildevandsledningen, er det kun vejvand fra Kalvøvej der ledes til bassinet. 
En konsekvens af at der kun ledes vejvand til bassinet er, at drift og vedligehold af bassinet overgår til 
Frederikssund Kommunes vejafdeling, da området er spildevandskloakeret. Frederikssund Forsyning har 
oplyst, at der kan indgås en aftale om at de fortsat står for vedligehold og drift af bassinet mod betaling. Dette 
beløb er af Frederikssund Forsyning oplyst til maximalt 75.000 kr. om året. Denne udgift skal betales af 
Frederikssund Kommunes vejafdeling.
Et alternativ til dette er at Frederikssund Kommune undersøger mulighederne for at tagvandet fra 
Frederikssund Hallen kobles på vejvandsledningen, således at tagvandet udledes via U206 og ikke føres med 
drænvandet til renseanlægget. Koterne er ikke kendt så det vides endnu ikke om denne løsning er en 
mulighed. Der vil være udgifter forbundet med at omkoble tagvandet til vejvandsledningen. Anlægsudgifterne er 
skønnet til 100.000 - 200.000 kroner. Der vil være en mindre reduktion i vandafledningsbidraget, hvis tagvandet 
ikke ledes til spildevandsledningen. Hvis denne omkobling kan lade sig gøre vil Frederikssund Forsyning skulle 
overtage vejvandsledningen og fortsætte med at drive - og vedligeholde bassinet. Der vil således ikke være en 
udgift til drift og vedligehold af bassinet for Frederikssund Kommune. Området der separatkloakeres er vist i 
bilag.
Andre forhold
Horten har vurderet at det ikke er påkrævet med et tillæg til spildevandsplanen før projektet kan gennemføres. 
Da hele matriklen, hvor der skal etableres en 130 m ledning er kortlagt som forurenet/V2 i henhold til 
Jordforureningsloven, skal der ansøges om og meddeles en § 8 tilladelse og udføres en jordhåndteringsplan 
før projektet kan gennemføres. Det er Frederikssund Kommune, kommunale ejendomme der skal ansøge 
herom.
Da udledningsforholdene ændres skal der meddeles en ny udledningstilladelse for det vand som udledes.

Økonomi
Udgifter til årlig vandafledningsafgift og eventuelt kommunens driftsudgifter i forbindelse med bassin, i alt 1,35 
mio. kr., er indarbejdet i Budget 2016 mellem 1. behandlingen og 2. behandlingen af budgettet, som en teknisk 
tillægsbevilling. * 1

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Godkende en omlægning af regnvandsledningen på Kalvøvej 9-11 (Boldbanerne), underforudsætning 
af at Frederikssund Forsynings bestyrelse beslutter, at der sker en takstreduktion ned til 30 % på
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vandafledningsbidraget, således at det forurenede vand fremover ledes til spildevandsledningen, og 
efterfølgende rensning på Frederikssund renseanlæg,

2. Frederikssund Kommune, Kommunale ejendomme undersøger mulighederne for, at tagvandet fra 
Frederikssund Hallen kobles på vejvandsledningen, således at tagvandet udledes via U206 og ikke 
føres med drænvandet til renseanlægget.

3. Såfremt ovenstående punkt 2 ikke kan lade sig gøre indgås der i stedet for en aftale mellem 
Frederikssund Forsyning og Vejafdelingen i Frederikssund Kommune om, at Frederikssund Forsyning 
fortsat driver og vedligeholder vejafvanding og bassin med tilhørende installationer-mod betaling.

Beslutning
Tiltrådt.

• Bilag 1 - Notat fra Frederikssund Forsyning
• Bilag 2 - Oversigtskort

179 Igangsættelse af ny lokalplan ved Jerichowsvei i Jæqerspris 

Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har modtaget en henvendelse om udstykning af parcel fra ejendommen beliggende 
3B på Jerichowsvej i Jægerspris. Ejendommen er beliggende inden for lokalplan nr. 19 fra gammel Jægerspris 
Kommune. Lokalplanen giver ikke mulighed for at meddele dispensation til udstykning af yderligere ejendomme 
på vejen, da det vil være i uoverensstemmelse med lokalplanens principper. Ejer har senest i 2008 fået et 
administrativt afslag med henvisning til gældende lokalplan. Til sagen er vedlagt et uddybende brev til ejer om 
afslaget til orientering. Det fremgår heraf, at kommunen ikke fandt, at der var givet løfter om udarbejdelse af ny 
lokalplan. Det fremgår endvidere, at kommunen tidligere har begrundet afslaget med, at man ønskede at 
bevare overgangen fra byen til Færgelunden, at ejer vurderede, at man I en anden og senere lokalplan ikke 
havde fulgt dette princip og at kommunen fandt at princippet er fulgt. Ejer klagede efterfølgende over afslaget, 
men kommunen fik medhold og afslaget stod ved magt.

Administrationen har besigtiget ejendommen og har vurderet, at det umiddelbart er muligt at udstykke en grund 
hensigtsmæssigt fra Jerichowsvej 3B. Administrationen forelægger derfor sagen politisk og anbefaler, at der 
udarbejdes en ny lokalplan og at der i den ny lokalplan bliver stillet krav om, at der ikke må terrænreguleres, 
idet eksisterende bebyggelse i området er placeret således, at bebyggelsen følger det naturlige terræn. Ejer er 
bekendt med, at udstykningen forudsætter, at der via privatretlig aftale kan gives vejret til den nye ejendom.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Administrationen igangsætter udarbejdelse af ny lokalplan, således at der bliver mulighed for 
udstykning af parcel fra Jerichowsvej 3B.

Beslutning
Sagen udsættes, idet der ønskes yderligere oplysninger.

• Ansøgning om æindrinq af lokalplan nr. 19. Boligområde i Neder Dråbv.
• Afslag givet i 2008

180 Vedtagelse af forslag til lokalplan nr. 073 bevarende lokalplan forSnostrup landsby 
Lovgrundlag
Planloven og lov om miljøvurdering af planer og programmer.

Sagsfremstilling
Administrationen fremlægger hermed forslag til Lokalplan nr. 073 for Snostrup Landsby med dertilhørende 
miljøscreening.

Teknisk Udvalg har på mødet i august 2014 truffet beslutning om, at der skal udarbejdes en bevarende 
lokalplan for den gamle bykerne i Snostrup landsby. Samtidig besluttede udvalget at nedlægge forbud mod 
udvendig efterisolering af ejendommen beliggende Snostrupvej 9. Ejendommen er kategoriseret som værende 
bevaringsværdig kategori 3 ifølge Kulturstyrelsens SAVE-register.
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Forslag til lokalplan nr. 073 for Snostrup Landsby har til formål, at sikre det eksisterende landsbymiljø, som 
udfolder sig langs med Snostrupvej og Snostrup Kirke.
Lokalplanen indeholder bestemmelser om bygninger med høj bevaringsværdi (bevaringsværdi 1-3, jf. SAVE- 
registrering) herunder at de bevaringsværdige bygninger ikke må udvendigt efterisoleres eller nedrives uden 
Byrådets godkendelse samt forbud mod nedrivning af en bygning på Snostrupvej 10 (SAVE-registreret i 
kategori 2). Lokalplanen stiller også bestemmelser om bevaringsværdige bebyggelsesmønstre, bevoksninger, 
stendiger, sigtelinjer og udsigter, som er udpeget i "Frederikssund Kommuneatlas, Byer og bygninger 2002”. 
Derudover giver lokalplanen mulighed for en udstykning og at der kan opføres ny bebyggelse.
Der er foretaget en miljøscreening af lokalplanforslaget i henhold til Lov om Miljøvurdering af Planer og 
Programmer. På baggrund af screeningen og de udførte undersøgelser er det administrationens vurdering, at 
lokalplanforslaget ikke medfører væsentlig indvirkning på miljøet i forhold til tidligere gældende planlægning for 
området. Der er derfor ikke udarbejdet en miljøvurdering af lokalplanforslaget. Dette skyldes at lokalplanen 
omfatter et mindre område på lokalt plan, ikke fastlægger rammer for projekter omfattet af lovens bilag 3 og 4, 
ikke påvirker et udpeget naturbeskyttelsesområde og ikke fastlægger rammer for projekter som må antages at 
få en væsentlig indflydelse på miljøet jævnfør lovens §4 stk. 4.
Se den digitale lokalplan her: http://lokalplan.frederikssund.dk/dk/073—bevarende-lokalplan-for-snostrup-
landsbv/pdf-forside.htm
Brugernavn: politiker
Login: frederikssund

Miljøscreeningen vedlægges dagsordenen som bilag.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at:

1. Forslag til lokalplan 073 for Snostrup Landsby fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold til 
gældende lovgivning.

2. Der ikke foretages en miljøvurdering af lokalplanen. Beslutningen herom offentliggøres sammen med 
lokalplanforslaget.

Beslutning
Anbefales.

• SMV screening
181 Endelig vedtagelse af Lokalplan nr. 082 for vindmølle ved Dalby 

Lovgrundlag
Planloven.

Sagsfremstilling
Byrådet vedtog 24. juni 2015 at offentliggøre forslag til lokalplan nr. 082 forvindmølle ved Dalby. Lokalplanen 
giver mulighed for at opstille én vindmølle med en maksimal totalhøjde på 45 meter. Vindmøllen skal erstatte 
den eksisterende husstandsvindmølle som lokalplanen stiller krav om, skal fjernes når den nye vindmølle 
sættes op. Lokalplanen giver desuden mulighed for, at der kan etableres mindre tekniske anlæg der er 
nødvendige for vindmøllens drift. Det areal som ikke anvendes til vindmølledrift kan fortsat anvendes til 
landbrugsdrift.
Lokalplanforslaget har været i offentlig høring i perioden fra 29. juni til 24. august 2015. Der er i 
høringsperioden indkommet to høringssvar til forslaget -  se bilag. Det ene høringssvar er indgivet af 
"Foreningen for Bygnings- og Landskabskultur i Frederikssund” der ikke har noget at bemærke til planen. Det 
andet høringssvar er indgivet af Erhvervsstyrelsen, som gør opmærksom på, at vi skal høre alle 
radiokædeoperatører som har tilladelser inden for lokalplanområdet. Derfor er der udført en ekstraordinær 
høring af radiokædeoperatører i perioden 24. august til 8. september 2015. Der er ikke indkommet høringssvar 
fra radiokædeoperatører.
På baggrund af de to høringssvar, er det vurderet, at der ikke udarbejdes hvidbog.
Der er ikke foretaget ændringer i lokalplanen. Se den digitale lokalplan her: 
http://lokalplan.frederikssund.dk/dk/082—vindmoelle-ved-dalbv/pdf-forside.htm 
Administrationen indstiller at lokalplanen vedtages endeligt.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet
anbefaler, at:

http://lokalplan.frederikssund.dk/dk/073%e2%80%94bevarende-lokalplan-for-snostrup-
http://lokalplan.frederikssund.dk/dk/082%e2%80%94vindmoelle-ved-dalbv/pdf-forside.htm
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1. Lokalplan nr. 082 for vindmølle i Dalby vedtages endeligt.

Beslutning
Anbefales.

• Høringssvar
• VS Meddelelse om ny plan i PlansvstemDK Vindmølle ved Dalby

182 Varmeforsyning af Deltakvarteret i Vinge. Etablering af fælles varmecentral.
Lovgrundlag
Lov om varmeforsyning og Bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektive varmeforsyningsanlæg. 

Sagsfremstilling

Teknisk udvalg behandlede på sit møde den 9. august 2015, sag nr. 166, den fremtidige varmeforsyning af 
Vinge. Udvalget indstillede til Økonomiudvalget og Byrådet, at varmeforsyningen af Vinge Centrum 
grundlæggende skulle bestå af enten luft-til-vand varmepumper eller jordvarmepumper. For Delta-kvarteret, 
indstillede udvalget til Økonomiudvalget og Byrådet, at varmeforsyningen for Delta-kvarteret grundlæggende 
skulle bestå af individuelle luft-til-vand varmepumper, individuelle luft-til-luft varmepumper eller individuel 
elvarme.

Samtidigt fremgik det af sagsfremstillingen, at det ville blive undersøgt, om der kunne skabes en 
selskabskonstruktion for Delta-kvarteret, hvor der fra starten etableres et fælles fjernvarmenet for både villaer 
og rækkehuse. Årsagen til dette er at flere af de interesserede købere, har givet udtryk for at de ville foretrække 
en fælles varmeforsyning. Varmen skulle i dette tilfælde enten leveres af en grundvandsvarmepumpe og/eller 
en luft-til-vand varmepumpe.

Administrationen har nu, på baggrund af en tilbagemelding fra mæglerne, revurderet varmebehovet for Delta
kvarteret, idet de hidtidige beregninger har bygget på en maksimal udnyttelse af lokalplanens rammer for 
bebyggelse. Tilbagemeldingen viser, at der sandsynligvis vil være et meget mindre varmebehov end de 
hidtidige beregninger viser. Brev fra mæglerne om bygningsstørrelser er vedlagt.

Det mindre varmebehov betyder at den varmecentral, der skal levere varmen til det fælles fjernvarmenet, vil 
have en samlet varmekapacitet på under 0,25 MW. Dette betyder igen, at der efter lov om varmeforsyning ikke 
er tale om et kollektivt varmeforsyningsanlæg i lovens forstand og at anlægget kan etableres umiddelbart uden 
projektgodkendelse efter Bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektive varmeforsyningsanlæg. Da 
varmecentralen kan etableres uden projektgodkendelse kan fjernvarmenettet etableres i forbindelse med den 
igangværende byggemodning, således at senere opgravning af allerede etablerede veje og torve kan undgås. 
Beregning af sandsynligt varmebehov fra COWI er vedlagt.

Selve varmecentralen tænkes etableret som et antal forbundne luft-til-vand-varmepumper. Hvis varmebehovet 
senere skulle stige kan en sådan centrals kapacitet tilpasse behovet ved tilkobling af yderligere varmepumpe
enheder. Der vil således være tale om et meget fleksibelt varmesystem rent kapacitetsmæssigt.
Varmecentralen (Varmepumperne) vil kunne placeres i det i lokalplanen udlagte byggefelt til blandt andet dette 
formål.

Driftsmæssigt kunne et sådant anlæg både drives af en privat aktør, af Frederikssund Kommune eller af et 
fælleskommunalt selskab, hvor kommunen har medejerskab. Kommunens indflydelse på driften og fremtidige 
dispositioner vedrørende varmeforsyningen vil være størst, hvis kommunen er en del af ejerkredsen. Det skal i 
denne sammenhæng oplyses, at det ligger fuldt inden for kommunalfuldmagten, at kommunen kan oprette og 
drive et varmeforsyningsselskab på linje med f.eks. vand- og kloakforsyning.

Det er administrationens vurdering at et varmeanlæg som skitseret ovenfor, vil kunne etableres for ca. 3.2 mio. 
kr. og at beløbet vil kunne medtages som en del af byggemodningen af Delta-kvarteret. Efterfølgende skal 
selskabet fungere efter "hvile i sig selv” princippet.

Det indstilles, at der træffes beslutning om, at der etableres et fælles varmeforsyningsanlæg i Delta-kvarteret 
baseret på luft-til-vand-varmepumper/grundvandsvarmepumper og at anlægget etableres i forbindelse med den 
igangværende byggemodning af området.

Det indstilles desuden at der påbegyndes udarbejdelse af beslutningsoplæg vedrørende det fremtidige 
ejerskab af varmeanlægget.
Administrationen finder det mest hensigtsmæssigt, at driften varetages af et eksisterende forsyningsselskab 
med erfaring i drift og administration af forsyningsordninger.
Administrationen er i dialog med to kommunale selskaber, der begge vil kunne varetage opgaven.

Økonomi
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Etableringen af varmeanlægget ventes at medføre anlægsudgifter for kommunen for 3,2 mio. kr., der forventes 
afholdt i 2015. Ved kommunens overdragelse af ejerskabet til anlægget vil kommunen tilsvarende modtage en 
salgsindtægt. Der er pt. ikke udarbejdet et skøn for nettoøkonomien for kommunen. Evt. nettoudgifter for 
kommunen søges indeholdt i den tidligere afgivne anlægsbevilling på 40 mio. kr. til byggemodning af 
Deltakvarteret.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at:

1. Der etableres et fælles varmeforsyningsanlæg i Delta-kvarteret baseret på luft-til-vand-varmepumper 
eller grundvandsvarmepumper og at rørføringen finder sted i forbindelse med den igangværende 
byggemodning.

2. Der påbegyndes udarbejdelse af beslutningsoplæg vedrørende det fremtidige drift og ejerskab af 
varmeanlægget.

3. Evt. nettoudgifter for kommunen søges indeholdt i tidligere afgivet anlægsbevilling til byggemodning af 
Deltakvarteret.

Beslutning
Anbefales.

• EDC - forventede husstørrelser i Deltakvarteret.
• Fjernvarme til Deltakvarteret.

183 Forslag til afgrænsning og indhold af bymidten i Vinge 

Lovgrundlag
Planloven.

Sagsfremstilling
Byrådet har tidligere besluttet, at udlægget til detailhandel i Vinge By skal revideres således, at Frederikssund 
by fastholdes som regionalt center og kommunens primære handelsby. I den forbindelse er det besluttet, at 
detailhandeludlægget sættes til 50.000 etagemeterareal (i Frederikssund by er der udlagt 75.000 
etagemeterareal detailhandel i kommuneplan 2013-2025).

På baggrund af denne beslutning har Frederikssund Kommune afholdt en fornyet høring af Vinge bymidtes 
afgrænsning og funktion i perioden 7. juli til 15. august 2015. I høringsmaterialet lægges op til, at bymidtens 
afgrænsning ændres således, at arealer tæt på Frederikssundsvej inddrages i bymidten. Bymidten er tænkt 
som et område med blandet pladskrævende varegrupper og detailhandel. I høringsprocessen har udviklerne af 
Vinge Centrum meldt tilbage, at bymidteafgrænsningen bør tilgodese detailhandlens ønske om at placere sig 
på begge sider af den kommende stationsvej, bymidtens afgrænsning anbefales derfor rettet til efter dette 
ønske. Den specifikke afgrænsning foretages i forbindelse med udarbejdelse af kommuneplantillægget.

Bymidtens afgrænsning er ikke i overensstemmelse med helhedsplanen, hvor detailhandlen placeres i 
tilknytning til det grønne hjerte og stationsområdet. For at fastholde Helhedsplanens tanke om placering af 
detailhandel langs det grønne hjerte og i stationsområdet, anbefaler administrationen, at de arealer i bymidten, 
som ikke lokalplanlægges nu, som en del af Vinge Centrum, pålægges rækkefølgebestemmelser i 
kommuneplanen (se den blå skravering på bilag 2). Det betyder, at der ikke er en umiddelbar ret til udvikling af 
disse arealer førend rækkefølgebestemmelserne i kommuneplanen er ændret. Kommunen harderved bedre 
mulighed for at styre udviklingen af bymidten og dermed sikre kommunens vision og ambition for byen. 
Administrationen anbefaler, at området låses for byudvikling frem til 2019, ligesom de resterende arealer i 
Vinge, der er pålagt rækkefølgebestemmelser.

I høringsperioden er der indkommet et høringssvar fra Dansk Cyklist Forbund, der efterlyser, at 
parkeringsnormen fra høringen i foråret fastholdes i kommuneplantillægget for Bymidten. Det er 
administrationens vurdering, at det ikke er hensigtsmæssigt at fastsætte en parkeringsnorm for hele bymidten, 
da butikker med pladskrævende varer typisk vil skabe behov for flere parkeringspladser end mindre 
detailhandelsbutikker nær stationen. Det foreslås, at der tages samlet stilling til parkering, inklusiv 
cykelparkering i lokalplanlægningen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet
anbefaler, at:
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1. Bymidtens afgrænsning fastlægges som vist i princippet på bilag 1, således at udviklernes ønsker til 
ændring af afgrænsning af bymidten imødekommes og der tages hensyn til de oprindelige tanker fra 
helhedsplanen.

2. Administrationen igangsætter en forhøring af ændring af kommuneplanens hovedstruktur (indkaldelse 
af ideer og forslag), til en ændring af kommuneplanrammen for de arealer i bymidten, som ikke er 
omfattet af lokalplanen for Vinge Centrum, således at disse arealer bliver pålagt 
rækkefølgebestemmelser. Administrationen anbefaler, at området låses for byudvikling frem til 2019, 
ligesom de resterende arealer i Vinge, der er pålagt rækkefølgebestemmelser.

Beslutning
I forhold til indstillingens punkt 1, udarbejdes der på baggrund af Teknisk Udvalgs bemærkninger, et revideret 
forslag til bymidteafgrænsning, som med Teknisk Udvalgs anbefaling oversendes til behandling i 
Økonomiudvalg og Byråd. Som konsekvens heraf udgår rækkefølgebestemmelserne.

• Fornyet høring 7.7. - bvmidetafgrænsnina
• Indkaldelse af Ideer og forslag - detailhandel
• kort bilag 1 rev, september 2015
• kortbilag 2 Oversigt over afgræsninger

184 Orientering om affaldsproiekt i relation til Vinge
Sagsfremstilling
I perioden fra oktober 2015 til februar 2016 kører forvaltningen med hjælp fra rådgivere fra Grontmij og Rostra 
et projekt om udvikling af nye affaldsløsninger med udgangspunkt i Vinge by.
Projektet vil beskrive og vurdere en række mulige løsninger der:
• Underbygger visionen om Vinge som en smart og bæredygtig by
• Imødekommer de forskellige fysiske forhold i Vinge by
• Imødekommer de politiske målsætninger på affaldsområdet
• Bygger på den nyeste viden om affaldsløsninger og adfærdspåvirkning af brugere
• Kan implementeres løbende i takt med udbygningen af Vinge by
Affaldskontoret er projekt-ejer i Frederikssund kommune og inddrager de øvrige relevante fagkontorer. 
Rådgivere inddrager mulige teknologipartnere og indhenter viden fra relevante projekter i Danmark og 
udlandet. Udvalget kan forvente en orientering om projektets fremskridt midt i forløbet. Efter projektperioden 
udarbejder forvaltningen en beslutningssag omkring det videre forløb som blandt andet omfatter et pilotprojekt i 
Vinges første kvarterer og nye ordninger gældende for Vinge by. Projektet er formuleret sådan at muligheden 
for at udbrede løsninger til andre dele af Frederikssund Kommune også belyses. Projekt klæder således 
forvaltningen fagligt på til at realisere målene i kommunens affaldsplan.

Økonomi
Udgifterne afholdes inden for den afgivne anlægsbevilling på 0,4 mio. kr. til projektet.

Indstilling
Fagchefen for Ejendomsstaben fremsender sagen til orientering for Teknisk Udvalg.

Beslutning
Orientering givet.

185 Høring - Politiske principper for arbejdsmarkedsindsatsen i Frederikssund 

Sagsfremstilling
Vækstudvalget har i 2015 med udgangspunkt i kommunes politiske partnerskab med KL udarbejdet en række 
bærende principper for arbejdsmarkedsindsatsen i Frederikssund Kommune. Vækstudvalget sender hermed 
principperne til høring i Teknisk Udvalg, Sundhedsudvalget og Uddannelsesudvalget.

De 6 bærende principper for arbejdsmarkedsindsatsen er:

• Beskæftigelse
1. Alle skal bidrage
2. Alle kan bidrage

• Uddannelse
1. Unge skal have en uddannelse
2. Opkvalificering
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• Erhverv
1. U n d e rstøt e rhve rvs I i vet
2. Virksomhedsrettet indsats

De 6 principper er nedenfor udmøntet i en række guidelines til anvendelse i jobcenterets og kommunes 
arbejde. Udmøntningen har bl.a. udgangspunkt i Vækstudvalgets strategi for tværgående virksomhedsservice -  
drøftet med Teknisk Udvalg den 4. marts 2015 - og strategi for ungeindsatsen -  drøftet med 
Uddannelsesudvalget den 13. april 2015 - samt fokus på den helhedsorienterede og tværfaglige indsats.

Beskæftigelsesrettede indsatser
Principper Guidelines
1. Alle skal bidrage ■ Der tages altid udgangspunkt i borgerens 

situation (drømme/motivation) og kompetencer
■ Matchning med arbejdsmarkedets behov og 
rådighed for alle jobåbninger
■ Den motiverende og inddragende samtale 
anvendes som arbejdsredskab
■ Tidlige og fortløbende samtaler med borgerne
■ Borgeren har en klar plan
■ Sanktioner anvendes ved manglende 
medvirken

2. Alle kan bidrage ■ Indsatsen har sit fokus på arbejdspladserne 
og uddannelsesinstitutionerne og foregår i et 
tæt samarbejde
■ Sociale, sundheds- og 
beskæftigelsesindsatser understøtter hinanden 
og har et arbejdsmarkedsperspektiv
■ Koordinerende sagsbehandlere
■ Mentor støtte

Uddannelsesrettede indsatser
Principper Guidelines
3. Unge skal have en 
uddannelse

■ Én indgang -  straks visitation -  Målet er 
uddannelse fra første møde
■ Aktiv tilstedeværelse og opsøgende indsats 
på uddannelsesstederne
■ Bekæmp frafald og fasthold tilknytningen til 
uddannelsesmiljøet
■ Mentor støtte

4. Opkvalificering ■ Fokus på ordinær uddannelse
■ Voksenlærlinge
■ Jobrotation
■ Realkompetenceafklaring
■ Tilbud målrettes til hvor der er 
beskæftigelsesmuligheder

Erhvervsrettede indsatser
Principper Guidelines
5. Understøt 
erhvervslivet

■ Koordineret og sammenhængende 
virksomhedsservice i kommunen
■ Én indgang til kommunen
■ Aktiv systematisk opsøgende indsats overfor 
virksomhederne
■ Hjælp til hele rekrutteringsprocessen og alt 
det praktiske
■ Fokus på det "gode Match”
■ Vejledning om opkvalificeringsmuligheder
■ Støtte til at mindske fravær

6. Virksomhedsrettet 
indsats

■ Differentierede aktive tilbud afstemt med 
virksomhederne
■ Mentorstøtte i virksomhedscentre og netværk 
for disse

Økonomi
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Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling
Job & borgercenterchefen indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. De arbejdsmarkedspolitiske principper drøftes.
2. Høringssvar afgives i referatet.

Beslutning
Teknisk Udvalg har forholdt sig til pind 5 og pind 6 og arbejder til stadighed på en forbedret og koordineret 
virksomhedsservice. Pind 5 og 6 opfattes som principper der understøtter både det private og det offentlige 
arbejdsmarked.

186 Mødekalender 2016 
Lovgrundlag
Styrelsesloven.

Sagsfremstilling
Forslag til mødekalender 2016 forelægges til udvalgenes godkendelse af egne mødedatoer.

Forslaget er udarbejdet ud fra et princip om, at byrådsmøderne ligger den sidste onsdag i hver måned, 
Økonomiudvalgets møde en uge før, og at fagudvalgenes møder ligger to uger før Økonomiudvalgets møde. 
Princippet er enkelte måneder modificeret som følge af helligdage, ferier, budgetproces og så videre.

Følgende mødedatoer foreslås for Teknisk Udvalgs møder 2016:

Onsdag den 6. januar 
Onsdag den 3. februar 
Onsdag den 2. marts 
Onsdag den 6. april 
Onsdag den 4. maj 
Onsdag den 8. juni 
Onsdag den 17. august 
Onsdag den 7. september 
Onsdag den 5. oktober 
Onsdag den 2. november 
Onsdag den 30. november

Alle kl. 8.15.

Derudover er der:
Torsdag den 14. maj og fredag den 15. maj KL's Politisk Forum.
Torsdag den 6. oktober og fredag den 7. oktober Byplanmøde.

En foreløbig mødekalender er vedlagt som bilag. Når samtlige møder for 2016 er fastsat bliver en opdateret 
mødekalender udsendt til Byrådets medlemmer.

Økonomi
Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling
Kommunaldirektøren indstiller til Teknisk Udvalg, at: 

1. Forslag til mødekalender 2016 godkendes.

Beslutning
Godkendt, idet det bemærkes at KLs politiske forum er i april og ikke i maj.

Politisk Mødekalender 2016 UDKAST


